My job was to help granny. Every Saturday morning, usually about ten o'clock, I rode my bicycle the mile to her house. I knocked to her door and waited. She opened the

door, and I went in. First I had little breakfast with her, usually sweet cinnamon rolls and milk. She always asked about my mother and father and brothers and sisters. Then the work started. I went to the basement and got out the broom, the mop, the bucket, and clean rags. Granny had a big closet full of cleaning supplies.

My job was to clean her big house. It would usually take me two or three hours. I could hear granny going out and about. She was always a busy woman.

Granny liked it when I started upstairs. So I always started with the three bedrooms. With her big powerful vacuum cleaner, I swept the big rugs. Next, I used a string mop with a nice-smelling oil on it to clean the wood floors. With a damp rag and some mild soap, I wiped the window sills. I changed the sheets on her bed too. She slept in a small room, and it was easy to clean that room. I used the mop to get dust from under her bed. Sometimes I found socks and slippers under there too. Another job upstairs was to clean the bathroom. I used a cleaning powder on the bathtub and wash basin and a brush on the toilet. I washed the linoleum floor with pine-scented water. That made the bathroom smell clean and fresh. I had to empty the wastebaskets and carry the trash outside. I also had to take the bathroom rug downstairs to be washed in the

عملي كان مساعدة جدتي. كل صباح سبت، عادةً حوالي الساعة عشرة،ار كب در اجتي لميلاً الى بيتها،اطرق بابها وانتظر، وهي تفتح الباب، وادخل،اولاً اتناول قليلاً من الافطار معها, عادة لفائف القرفة المحلاة و حليب، دائماً تسأل عن امي و حليب، دائماً تسأل عن امي و اخواني واخواتي،ثم العمل بيدا، واذهب الى القبو وأخِرج المقشة،الممسحة، السطل. وخرق نظيفة. الجدة لديها خزانة كبيرة ممتلئة بمستلز مات التنظيف. عملي كان تنظيف بيتها الكبير بالعادة كانت تاخذ مني ساعتين او ثلاث ساعات كنت اسمع الجدة تخرج ونحوه.

كانت دائما امرأة مشغولة.

الجدة كانت تحب حينما ابدا بالطابق العلوي، لذا كنت دائما ابداء بغرف النوم الثلاث، بمكنستها الكهربائية القوية والكبيرة

، كنست السجادات الكبيرة، بعد ذلك استخدمت الممسحة ذات الخيوط وعليها زيت عطري جميل لتنظيف الارض الخشبية، وبخرقة مبللة وبعض الصابون اللطيف، مسحت عتب النوافذ، وغيرت

الشراشف التي على سريرها ايضا، كانت تنام في غرفة صغيرة، و وكان من السهل تنظيف تلك الغرفة،استخدمت الممسحة لتنظيف الغبار من تحت سريرها، وبعض الاوقات اجد جوارب وشباشب تحت ذلك ايضا. عمل اخرفي الطابق العلوي كان تنظيف الحمام، استخدمت مسحوق لتنظيف المغطس وغسيل المغسلة.وتقريش المرحاض، وغسلت الارضية المشمعة بماء معطر بالصنوبر. ذلك جعل رائحة الحمام نظيفة ومنعشة،كان علي افراغ سلة النفايات وحمل القمامة الى الخارج، وكذلك وجب عليه اخذ سجادة الحمام الى الاسفل لغسلها في

big old washing machine. I put a fresh one from the closet on the clean floor.

On the main floor of the house, there were two rooms.

The kitchen was large and airy. There were big windows, and granny kept it very clean. However, my job was to wipe the surface or everything- the stove, the cupboards, the table, and the chairs. She wanted her kitchen to sparkle. I had to



use clean cloths and change the water many times. Granny loved a clean kitchen. There was a pantry off the kitchen. It was filled lots of cans of food and bags of vegetables, like potatoes. Granny put a lot of stuff into that pantry. I had to clean it every week. I didn't like that pantry very much.

The living room and dining room were one big room with an arch between them. I vacuumed the rugs every week. I took the soft dust cloth and wiped the week's accumulation of dust from the piano, the china closet, the bookcases, and the little tables. Sometimes I even shook out the beautiful Persian shawl on the piano.

The last job was to sweep the porches. There was one on the front of the house and one on the back. I really didn't like those porches because sometimes I would see spiders, and I was afraid of spiders. Sometimes I skipped the porches. I would fluff up the cushions and sweep just the doorways. Every week, when I had finished, granny would give me

الغسالة القديمة و الكبيرة، واضع واحدة نظيفة من الخزانة على الأرض النظيفة، في الطابق الرئيسي (الارضي) من المنزل كان هناك غرفتان. والمطبخ كان كبيرا وذا تهوية جيدة، وكان هناك نوافذ كبيرة، والجدة كانت تحافظ عليها نظيفة جدا، على كل حال، عملى كان مسح الاسطح او كل شيء، الفرن ،الدواليب، الطاولة والكراسي، كانت تريد مطبخها ان يلمع، وكان على إستخدام ملابس نظيفة وتغيير الماء عدة مرات، جدتي تحب المطبخ النظيف، كان هناك المستودع خارج المطبخ، كان ممتلئا بالكثير من علب الطعام واكياس الخضار 6 مثل البطاطس، جدتي تضع الكثير من الاشياء في ذلك المستودع، وكان على تنظیفه کل اسبوع، لم اکن احب ذلك المخزن كثيرا. غرفة الجلوس وغرفة الطعام كانتا غرفة كبيرة مع قوس يفصل بينهما، كنت اكنس السجاد كل اسبوع. وأخذ خرقة مسح الغبار الناعمة وامسح غبار الاسبوع المتراكم من على البيانو ، و الخز انة الصينة، و خز ائن الكتب، و الطاولات الصغيرة، وفي بعض الاحيان اقوم بنفض الشال الفارسي الجميل الذي على البيانو. عملي الأخير كان هو مسح البلكونات، كان هناك واحدة امام المنزل و اخرى في الخلف، وفي الواقع لم اكن احب تلك البلكونات لأنه بعض الاحيان اجد فيها عناكب، وكنت اخاف العناكب، وفي بعض الاحيان كنت اتجاهل البلكونات، كنت اقوم بنفش الوسائد ومسح المداخل فقط. و كل اسبوع عندما انتهى كانت جدتى تعطيني something from her little blue money purse. First we would walk through her house, and she would note the things I had done well. I remember that one day she noticed the clean mirrors. I had polished them that day. Another day she noticed that I had really swept the porches. Some days she would say, "not bad" And she would give me a dollar. Once in a while, she would say, "good enough" and she would give me two dollars. One day, she gave me four dollars. It was the day I washed the windows with ammonia water and newspapers. She said, "today you did a pretty good job." I was suddenly interested. I asked, "granny, what is a perfect job worth?"

"A perfect job?" she asked "A perfect job is worth ten dollars." And she went to her big old refrigerator for the chocolate milk. She knew that I loved chocolate milk. There was always a glass of chocolate milk for me at the end of my work on Saturday.

The next Saturday I got up at seven in the morning. I was at granny's house before eight o'clock. I took furniture polish, floor oil, and ammonia upstairs with me. And I began to work fast. I washed the windows and the mirrors. I opened a window and shook out the small rugs. I vacuumed and polished. I dusted and wiped. I washed the floor in the bathroom twice. Then I put some polish on it, and it shone. After I emptied the trash, I even washed out the wastebaskets. I could hear granny, coming in and going out, downstairs. In the kitchen I scrubbed the floor. I cleaned the stove, inside and out. Granny had gone to the store, so I took the silverware out of the drawers and washed out the drawers. I

شيئا من محفظة نقودها الزرقاء الصغيرة، او لا كنا نسير حول منزلها ثم تلاحظ هي الاشياء التي قمت بها جبدا، اتذكر ذات بوم لاحظت المر ايات النظيفة، كنت قد قمت بتلميعهم ذلك اليوم، في يوم اخر كانت قد لاحظت اني بالفعل كنت قد كنست البلكونات، في بعض الايام كانت تقول: "ليس سيئا" وكانت تعطيني دولارا. و من فتر ة لأخرى كانت تقول "جبد بما فيه الكفاية" و كانت تعطینی دو لارین، فی احد الأیام اعطتنی اربعة دو لارات. كان ذلك اليوم قد غسلت النوافذ بماء الأمونيا الجرائد، قالت لي: "اليوم قمت بعمل جيد وجميل" فأثار ذلك اهتمامي و سألت: "جدتي وما قيمة العمل المثالي" "العمل المثالي؟" هي سألت " العمل المثالي قيمته عشرة دو لار ات" و ذهبت الى ثلاجتها الكبيرة القديمة من اجل حليب الشوكولاتة، هي كانت تعرف اني احب حليب الشكولاته، وكان هناك دائما لى زجاجة من الحليب بالشكو لاتة في نهاية عملي ليوم السبت.

في يوم السبت التالي استيقظت مبكراً في السابعة صباحا وكنت قد وصلت الى بيت جدتي قبل الساعة الثامنة، واخذت ملمع الاثاث ، زيت الارضيات والامونيا معي الى الطابق العلوي، وبدأت في العمل بسرعة، وغسلت النوافذ والمرايا، وقتحت احد الوافذ وقمت بنفض السجادات الصغيرة، وكنست ولمعت، ثم نفضت الغبار ومسَّحت، وغسلت ارضية الحمام مرتين، ثم وضعت بعض الملمع عليه، فاصبح لامعاً. وبعد ان افرغت النفايات قمت حتى بغسل سلة النفايات. بالكاد كنت اسمع جدتي تدخل وتخرج في الطابق السفلي. وفي المطبخ قمت بفرك الأرضية، ونظفت الفرن من الداخل والخارج، جدتي قد ذهبت الى البقالة، لذا قمت باخراج من الداخل والخارج، جدتي قد ذهبت الى البقالة، لذا قمت باخراج الفضيات (ملاعق سكاكين شوك) من الدروج وغسلت الدروج، و

took everything out of the pantry. I scrubbed the shelves and washed that floor really well. When the shelves were dry, I straightened the cans on the shelves too. I arranged the pots and pans, and I scrubbed the kitchen sink. I even scrubbed the area under the kitchen sink.

next I attacked the living room with great energy. I took cushions from the sofa outside to beat them. Clouds of dust rose from them. I used an attachment on the vacuum cleaner to get them really clean. I polished the piano with furniture polish. Then I did the same for the dining table and the chairs. I even polished the legs of the table. I straightened the books on the shelves of the bookcases. Then I made the porches shine, and I washed the windows there too. It was past five o'clock when I finished. The house smelled clean, and it looked clean too.

I found granny outside. She was looking at her flowers. "I'm finished, granny," I said. I really needed the chocolate milk. She stopped in the kitchen, opened the refrigerator, and took out the milk. She put a plate of my favorite cookies on the table too. "Let's walk through the house first," she said with a smile.

I knew that she was pleased. She smiled when she looked into the bathroom."It shines," she said. She noted that I had dusted everything in the bedroom, even the bottles on the bureau. She commented on the bathroom floor and the floor of the porches. She stopped to play a few notes on the piano. She looked under the dining room table. She could see how clean everything was."Child," she said, "today you have done a perfect job."

واخرجت كل شئ من المستودع، وفركت الرفوف و غسلت تلك الأرضية بشكل جيد، وعندما اصبحت الرفوف جافة، قمت برص المعلبات على الرفوف ايضاً، ورتبت القدور و مقالي (جمع مقلاة) ٤ و فركت مغسلة المطبخ، حتى اني فركت المنطقة التي تحت مغسلة المطبخ. بعد ذلك هاجمت غرفة الجلوس بطاقة هائلة، و اخذت الوسائد من فوق الكنب الى الخارج لنفضها، سحب من الغيار ظهرت منها، و استخدمت توصيلة (الماسورة المشيوكة في المكنسة) المكنسة الكهر بائية لتنظيفهم جيدا، ولمعت البيانو بملمع الاثاث، ثم فعلت مثل ذلك بطاولة الطعام و الكرآسي، حتى انني لمعت ارجل الطاولة، وعدلت الكتب على رفوف المكتبة، ثم جعلت الشرفة تلمع، وغسلت النوافذ التي هناك ايضاً، كانت الساعة قد تجاوزت الخامسة عندما انتهيت، البيت كانت رائحته نظيفة و كان بيدو نظيفاً ايضا. وجدت جدتى في الخارج، وكانت تنظر الى زهورها. "لقد انتهيت جدتى".قلت لها، فعلاً انى احتاج الى حليب الشوكلاتة. وقفت في المطبخ وفتحت الثلاجة و إخرجت الحليب، و و ضبعت صحناً من الكعك المفضل لدي على الطاولة ايضا، "دعنا نمشى في البيت اولاً" قالتها بابتسامة كنت اعلم بانها مبسوطة، لقد ابتسمت عندما رأت الحمام، "انه يلمع "قالت، والحظت باني قد نفضت الغبار عن كل شئ في غرفة النوم، وحتى القوارير التي في خزانة التحف،علقت على ارضية الحمام و على ارضية البلكونات، وتوقفت لتعزف بعض النغمات على البيانو، ونظرت تحت طاولة الطعام، فوجدت كم كل شيء كان نظيف، "يا صبي" قالت " اليوم قد قمت بعمل مثالي".

NO	WORDS and IDIOMS	الصورة – PICTURE اذا امكن – If it's possible	الكلمات و المصطلحات
2	airy (adjective): full of air; with good ventilation		هوائي (صفة): مليء بالهواء مع تهوية جيدة
4	an arch (noun): a curved doorway, usually without a door		قوس (اسم): مدخل مقوس عدةً بدون باب
5	an attachment (noun): an extra piece (here, a hose to clean furniture that is attached or connected to a vacuum cleaner)		توصيلة (اسم): قطعة زائدة (هنا ماسورة لتنظيف الأثاث الذي يتوصل او يشبك في المكنسة الكربائية
6	attack (verb): to fight against (here, to begin to work with great energy and enthusiasm)		يهاجم (فعل): يقاتل ضد (هنا يبدأ بالعمل بطاقة عظيمة وحماس)
7	a bureau (noun): a large piece of furniture that is used store clothing in drawers		خزانة (اسم): قطعة كبيرة من الأثاث التي تستخدم في تخزين الملابس في دروج
8	a china closet (noun): a large piece of furniture, usual with fancy glass doors, in which dishes and glasses are kept		خزانة صينية (اسم): قطعة كبيرة من الأثاث، عادةً بها ابواب زجاج مزخرفة، حيث تحفظ الصحون والكأسات

10	to comment on (verb): to give an opinion about	يلاحظ (فعل): لإعطاء رأي عن
11	cushion (noun): a hard pillow (Usually a sofa or couch as cushions on it.)	وسادة (اسم): مخدة قاسية (عادة تكون على الكنب او الأريكة)
12	damp (adjective): slightly wet	مبلل (صفة): رطب قليلاً
13	a drawer (noun): a box handles that is pulled out of a desk or bureau, for storing things	درج (اسم): مقابض صندوق الذي يسحب الى الخارج من الطاولة او الخزانة، لتخزين الأشياء
14	ust (non-count noun): tiny particles in the air that collect n the top of furniture	غبار (اسم غير معدود): جزئيات صغيرة في الهواء تلك التي تتجمع على الأثاث
17	a mop (noun): a cleaning tool on a stick, used to wash or remove dust from floors	ممسحة (اسم): اداة تنظيف على عصى تستخدمفي غسل او إزالة الغبار من الارضيات

18	a pantry (noun): a small room for storage of kitchen things and food		مستودع (اسم): غرفة صغيرة لتخزين اشياء المطبغ والطعام
19	perfect (adjective): not having any weak points or mistakes	100%	مثالي او كامل (صفة): لا يملك اي نقاط ضعيفة او أخطاء
20	to play a few notes (idiom): to try to play a musical instrument		يلعب القليل من اوراق السلم المسيقي (مصطلح): محاولة اللعب بالة موسيقية
22	a porch (noun): a long room, usually not heated in winter, on the front or back of a house (Some porches have windows and screens; others are open.)		بلكونة (اسم): غرفة طويلة عادةً غير دافئة في الشتاء، توجد امام او خلف البيت (بعض البلكونات فيها نوافذ وستائر زجاجية وبعضها مفتوح)
23	pots and pans (plural nouns as an idiom): metal containers in which foods are cooked		قدور ومقالي (جمع اسماء كالمصطلح): حاويات معدنية حيث تُطبخ الأطعمة
24	rags (plural noun): pieces of cloth used for cleaning		خرق (جمع اسم): قطع اقمشة تُستخدم للتنظيف
25	to scrub (verb): to clean with a brush		يفرك (فعل): ينظف بالفرشة

26	to shake out (verb): to hold onto one edge of (a cloth or rug) and move it up and down to remove dust and dirt		ينفض (فعل): يمسك بطرف فراش او سجادة ويحركها للأعلى والأسفل لإزالة الغبار و الوسخ
29	to shine (verb): to reflect light (past tense = <i>shone</i>)		يبرق (فعل): يعكس الضوء (الماضي= لمع)
30	silverware (non-count noun): knives, forks, & spoons used for eating and serving food		الفضيات (اسم غير معدود): سكاكين، شوك وملاعق تستخدم للأكل او خدمة الطعام
31	to sparkle (verb): to shine because of being clean	www.shutterstock.com - 21349321	يتلألأ (فعل): يَلمع بسبب النظافة
33	to straighten (verb): to put into order	Start of treatment with Bisstantar B12* After 1 months Start of preatment After 5 months	يرص (فعل): يضعه بترتيب
34	to sweep (verb): to clean dirt from a floor with a broom	O Ret Lebrary was Ciparl's con 198250	يكنس (فعل): ينظف الوسخ من الارض بالمقشة

35	trash (non-count noun): garbage; things to throw away	قمامة (اسم غير معدود): زبالة اشياء تُرمى بعيداً
38	a window sill (noun): a piece of wood at the bottom of a window frame	عتبة النافذة (اسم): قطعة من الخشب في اسفل إطار النافذة
39	to wipe (verb): to use a cloth to clean the surface of	يمسح (فعل): يستخدم قماش لتنظيف الاسطح

Answering Questions About the Story	اجابات الأسئلة حسب القطعة
Read these questions, think about the answers, and then discuss the answers with your classmates.	أقرأ هذه الاسئلة وفكر في الإجابات ومن ثم ناقش الإجابات مع زميلك بالفصل.
1. How did the storyteller get to Granny's house? By bicycle.	1- كيف يذهب راوي القصة لبيت جدته ؟ بالدراجة
2. Why did Granny need help on Saturdays? To clean the big house.	2- لماذا تحتاج الجده للمساعده يوم السبت؟ لتنظيف المنزل الكبير
3. How was the oil put on the wood floors? With a string mop.	3- كيف يوضع الزيت على الأرضيات الخشبية؟ بالممسحة ذات الخيوط
4. Where are things kept in a kitchen? In the pantry.	4- اين تُحفظ الأشياء في المطبخ ؟ في المخزن
5. Where was the washing machine? It was downstairs.	5- اين كانت غسالة الملابس كانت في الدور السفلي
6. What did Granny always notice? She noticed how the storyteller cleaned the house.	6- ماذا تلاحظ الجدة دائماً تلاحظ كيف راوي القصة ينظف البيت
7. How did Granny show that she was happy with the cleaning job? By giving money and saying (not bad).	 7- كيف تعبر الجدة انها سعيدة عن عملية التنظيف بإعطاء المال وقولها (ليس بسيء)
8. What is in a silverware drawer? It is a drawer for knives, forks and spoons.	8- ما هو درج الفضيات هو درج للسكاكين ، الشوك والملاعق
9. What cleaning supplies did the storyteller use? furniture polish, floor oil, pine-scented and ammonia.	9- ماهى ادوات التنظيف التي يستخدمها راوي القصة ملمع اثاث وزيت الأرضية وماء الصنوبر المعطر والأمونيا
10. What did the storyteller use rags for? To wipe the windows sills.	9- في ماذا استخدم الراوي الخرق؟ في مسح عتب النوافذ

Finding the Meaning in Context Which meaning is closest to the underlin	ned word or words? Circle a, b, c, or d.	لجملة خط من الكلمة او الكلمات التالية؟	
I. There were three thic		ثيفة على الكنب	ضع دائرة على أ،ب،ج او د 1- كان هناك ثلاث مخدات ك
a. chairs b. cloths	c. rags	ج- خرق (وسائد	أ ـ كر اس <i>ي</i> ب ـ أقمشة
2. Granny kept her things f	or cooking in her <u>pantry</u> .	لبخ في مستودعها	2- جدتي حفظت اغراض الم
a. drawer b. bureau	c kitchen closet d. china closet	خزانة المطبخد- الخزانة الصينية	أ- در ج ب- خز انة الملابس
3. Granny kept her things for	cooking in in her kitchen.	لبخ في مطبخها	3- جدتي حفظت أغراض الم
a.) pots and pans b. silverware	c. dishes and glassesd. cleaning supplies	ج- الصحون و الكاسات د- ادوات النظافة	أ- القدور والقالي ب- الفضيات
4. Granny wanted he	r kitchen to <u>sparkle</u> .	يتلألأ	4- جدتي ارادت مطبخها أن
a. wipe b shine	c. scrub d. polish	ج- يفرك د- يُلمع	أ- يمسح ب- يبرق
5. I washed the floor with a bro	ush and pine-scented water.	ِ ماء الصنوبر المعطر	5- غسلت الأرض بالفرشاة و
a. damp b. wiped	c. straightened d scrubbed	ج- رتب (<u>۵</u> فرك	أ- بلل ب- مسح
6. There was dust on the low	er part of the window frame.	ء السفلي من إطار النافذة	6- كان هناك غبار على الجز
a. window b window sill	c. mirror d. window top	ج- المرآة د- أعلى النافذة	أ- النافذة ب- عتبة النافذة

7. I <u>didn't clean</u> the sto	ve.		7- لم انظف الموقد
a wiped	c. scrubbed	فرك ج- فرك	أ۔ مسح
b skipped	d. polished	د- لمع	ب- تجاهل
8. I washed and polished all t	he knives, forks, and spoons	ىوك والملاعق	8- غسلتُ و لمعتُ كل السكاكين، الش
a. china	 c. pots and pans 	ج- القدور والمقالى	أ- الصين
b. silverware	d. rags	د- الخرق	ب- الفضيات
9. Everything in the kitchen	sparkled.		9- كل شيء في المطبخ تلألأ
a shone	c. wiped	ج- مسح	أ- برق (الماضي من shine)**
b. cleaned	d. airy	د۔ ہوائي	ب- نَظفُ
10. A porch is alway	/s <u>airy</u> .		10- البلكونة دائماً هوائية
a light and open	c. like a kitchen	ج- مثل المطبخ	أ- مُضاءة ومفتوحة
b. damp	d. dusty	د- مغبرة	ب- مبللة

Matching New Words and Meanings Draw a line between the two words or phrases with similar meanings.		طابقة الكلمات الجدية و المعنى سم خطاً بين الكلمتين او الجملتين المتشابهة في المعنى .s.		
				ارسم خطأ بين الكلمتين او الـ
1. cookie	a. vacuum	كعكه صغيرة -1	ج	أ- مكنسة كهربائية
2. polish	b. shine	يلمع -2	ح	ب- يَلمع
3. wash	c. cinnamon roll	يغسل -3	هـ	ج- لفائف القرفة
4. sparkle	d. slipper	متلألاً -4	ب	د- شبشب
5. bureau	e. scrub	خزانة ملابس -5	و	هـ- يفرك
6. wash basin	f. china closet	مغسلة يد -6	ي	و- خزانة صينية
7. sweep	g. chair	يكنس -7	Ì	ژ - کرس<i>ي</i>
8. sock	h. wipe	جورب -8	٥	ح- يمسح
	i. mop	مقشة -9	ط	ط- ممسحة
9. broom 10. sofa	j. sink	صوفا -10	ز	ي- مغسله

Practicing with Idioms Find the idiom or expression in the Words and Idioms List or from the story that means the same as the underlined word or words and write the correct form of it in the blank.	التدريب على المصطلحات اوجد المصطلح او التعبير في قائمة الكلمات او المصطلحاو من القصة التي تحمل نفس معنى ما تحته خط من الكلمة او الكلمات واكتبها بطريقة صحيحة.
 Granny stopped at the piano and made some music on it. Granny stopped at the piano and Played a few note 	1- جدتي وقفت عند البيانو و عزفت بعض الموسيقي عليه جدتي وقفت عند البيانو وعزفت قليلاً من السلالم الموسيقية
2. I began to clean the bathroom with great energy. I attacked the bathroom.	2- بدأت في تنظيف الحمام <u>بطاقة هائلة</u> <u>هاجمت</u> الحمام
 I needed to remove the dust from the small rugs, so I opened the window and did it. I needed to shake out the small rugs, so I opened the window and did it. 	3- احتجت الى ان ازيل الغبار من السجادة الصغيرة، لذا فتحت النافذة وقمت بذلك احتجت الى نفض السجادة الصغيرة، لذ فتحت النافذة
 Granny often said something about how clean the mirrors or the windows were. Granny often commented on how clean the mirrors or the windows were. 	4- جدتي غالباً تقول شئاً عن كيف كانت نظافة المرايا و النوافذ المرايا و النوافذ جدتي غالباً تلاحظ كيف كانت نظافة المرايا والنوافذ
5. If there was a job that I didn't like, I sometimes didn't do it. If there was a job that I didn't like, I sometimes skipped it.	5- اذا كان هناك عمل لا أحبه فبعض الاوقات <u>لا أفعله</u> اذا كان هناك عمل لا أحبه فبعض الاوقات التجاهله
6. In the pantry I <u>put</u> all the cans <u>in order</u> . In the pantry I <u>straightened</u> all the cans.	6- في المستودع وضعت كل العلب بالترتيب في المستودع رصيت كل العلب
 I washed all the dishes that were in the piece of furniture that holds dishes and glasses. I washed all the dishes that were in the China closet 	7- غسلت كل الصحون تلك التي في <u>قطعة من الأثاث تلك</u> التي تحملالصحون والكاسات غسلت كل الصحون تلك التي في الخزانة الصينية
8. I used a special extra piece for the vacuum cleaner to take the dust from the sofa cushions. I used an attachment for the vacuum cleaner to take the dust from the sofa cushions.	8- استخدمت قطعة إضافية خاصة للمكنسة الكهربائية لإزالة الغبار من وسائد الكنب استخدمت توصيلة للمكنسة الكهربائية لإزالة الغبار من وسائد الكنب